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Vezměte, prosíme, na vědomí, že text článku odpovídá platné právní úpravě ke dni publikace.

V Brně asi vznikne univerzitní městečko,
sněmovna podpořila úvěr
V Brně-Bohunicích zřejmě v několika
příštích letech vyroste moderní univerzitní městečko s různými
vědeckými pracovišti, studentskými kolejemi a sportovišti.
Sněmovna dnes otevřela k vybudování kampusu Masarykovy univerzity
cestu. Souhlasila totiž s tím, aby si český stát půjčil kvůli
financování projektu zhruba tři miliardy korun (95 miliónů eur) u
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Evropské investiční banky.
Vládní návrh příslušného zákona posoudí ještě Senát a
prezident.
Ministr školství Eduard Zeman (ČSSD) poslancům řekl, že nový
areál bude sloužit lékařské a přírodovědecké fakultě a nové
fakultě sportovních studií. Kampus podle něj umožní propojit
různá pracoviště, například biologická a chemická, podpoří mimo
jiné rozvoj molekulárních věd a studia genetiky a prováže tato
centra s klinickým zázemím bohunické nemocnice. Podle vlády tak
má vzniknout univerzitní středisko na evropské úrovni.
pokr. hj mal

Rektor Masarykovy univerzity v Brně Jiří Zlatuška schválení
zákona přivítal. Podle něj centrum přispěje ke zvýšení úrovně
vysokého školství v ČR a zvýší konkurenceschopnost celé
republiky. "Své první výsledky kampus přinese až za několik let.
Jsem rád, že u poslanců zvítězila dlouhodobá perspektiva nad
krátkozrakým uvažováním," řekl ČTK.
Univerzita podle něj čekala na výstavbu kampusu již od
založení v roce 1919. "V zakládacích dokumentech ... se praví, že
do deseti let bude vybudováno potřebné zázemí pro výuku. Podpora
stavby univerzitního městečka ... je prvním krokem k naplnění
tohoto dávného závazku," dodal Zlatuška.
Financování výstavby univerzitního městečka mělo více
variant, uvažovalo se například o tom, zda by nestačilo platit ho
ze státního rozpočtu a vlastních zdrojů univerzity. Vláda však
nakonec dospěla k názoru, že kampus, který má vzniknout do roku
2006, bude výhodnější stavět i s podporou úvěru splatného do 31.
prosince 2026.
Vládní návrh ve sněmovně podpořilo 104 ze 149 přítomných



poslanců, proti byli hlavně někteří občanští demokraté. Martin
Kocourek z ODS v rozpravě kritizoval fakt, že sněmovna se chystá
na návrh vlády schválit tento zákon ve zrychleném režimu - během
jediného dne. Výstavbu univerzitního městečka sice podpořil,
uvedl ale, že ve vládní předloze jsou některé nejasnosti.
Neúspěšně pak prosazoval, aby se o této předloze jednalo běžným
tempem, tedy několik měsíců.
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